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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Termőföld-védelem helyett luxusranchok?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A Fidesz a sokadik merényletet követi el a termőföld ellen. A legnagyobb az volt, amikor 
szétosztották az állam termőföldjeit a haverok között. Többször enyhítették az átminősítés és a 
beépítés szabályait, és a meglévő, laza előírásokat se tartják be, - lásd debreceni akkumulátorgyár. 
Amit viszont most csináltak – a mezőgazdasági területek beépítésének suttyomban véghezvitt 
liberalizálása –, tényleg túlmegy minden határon.

A jogalkotásnak a nemzeti érdeket kéne szolgálnia. Nemzeti érdek volt vajon az állami termőföldek 
elherdálása? Most, az Európa-rekord élelmiszer-drágulás idején, látjuk, hogy mennyire nem. 
Nemzeti érdek, hogy mérgező és vízpazarló akkugyárakat építsenek az ország legjobb minőségű 
földjein? És nemzeti érdek, hogy a fideszes új Döbrögik az elzabrált földekre luxusranchokat 
építhessenek?

Az országos településrendezési és építési követelményekről szóló kormányrendelet mostani 
módosításával, ami 3 %-ról 30-ra növeli mezőgazdasági területeken a beépíthetőséget, „csupán” a 
meglévő gyakorlatot legalizálják. Így épült be az elmúlt években fél Tihany, annak ellenére, hogy 
nemzeti parki terület. És így épül be a Balaton-felvidék, meg a déli part, többek között a töreki 
lómenhely területe is: papíron présházak, magtárak, vízgyűjtő ciszternák, a valóságban villák, 
kastélyok, úszómedencék.

Nyilván nem véletlen, hogy Lázár János karácsonykor, titokban hozta meg ezt a sunyi rendeletet. 
Az OTÉK módosítása ellentétes a termőföldvédelmi törvénnyel, az alaptörvénnyel és a nemzeti 
érdekkel. Nem szolgál semmit, csak fideszes pénzemberek magánérdekét.

Kérem, szíveskedjék válaszolni: ön szakminiszterként tudott-e erről, és szándékában áll-e fellépni 



ellene és megvédeni a környezetünket, a mezőgazdasági területeinket a beépítéstől?
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